
Crònica del Ple Ordinari del 24 de novembre de 2022

A les 20:00 l'alcaldessa, Maite Viñals i Clemente, pren la paraula per demanar un minut de
silenci,  abans  d'iniciar  el  Ple,  per  la  defunció  del  Sr.  José  Jiménez  Garcia,  treballador  de
l'Ajuntament que ha mort aquesta setmana. 

Tot seguit, i ja que l'endemà és el dia 25 de novembre, Dia Internacional per a  l'eliminació de
la violència envers les dones, i tot el consistori llegeix el Manifest reivindicatiu.

Part resolutiva de la sessió

Es dona inici formal al ple amb l'aprovació, per unanimitat, de l’acta de la sessió ordinària
de data 29.09.22 i de la sessió extraordinària de data 26.10.22.

En els següents punts s'aproven, per unanimitat, la 2ª Addenda econòmica al conveni de
col·laboració amb el Consell Comarcal del Maresme en matèria de serveis socials i altres
programes de benestar social i d´atenció a les persones per l´any 2022 i  la 4ª addenda de
pròrroga i signatura del Conveni de Col·laboració amb el Consell Comarcal del Maresme per
a la delegació de la competència del servei de recollida i transport de residus.

En quart punt de l'ordre del dia s'aprova el Pla Local de Joventut de Cabrils 2022-2026. El
regidor d'Infància, Adolescència i Joventut, Jordi Campos Guitart, explica que es tracta d'un
pla iniciat l'any 2018 i que no malgrat portar-lo a aprovació sempre quedarà obert a les
propostes que el jovent pugui fer. La portaveu de JxCC, Marta Gómez Pons, retreu que la
manca de transparència ja que només han participat en una reunió i la falta d'informació al
respecte. El Pla quedat aprovat amb 10 vots a favor (ERC, UxC, MUC, PSC i no adscrit) i 3
abstencions (JxCC). 

El  punt cinquè, l'aprovació inicial  de la modificació de l’Ordenança General Municipal de
Circulació de Vehicles, en la que es permet a les bicicletes amb remolc circular per vies
urbanes, queda aprovat per unanimitat. 

El punt sisè, el dictamen relatiu a l’aprovació del Protocol local per a l´abordatge integral de
les violències masclistes de Cabrils,  l'alcaldessa decideix retirar-la de l'ordre del  dia  per
ampliar i aprofundir un dels punts del protocols. 

En el següent s'aprova, per unanimitat, la transformació del Consell Escolar Municipal que
passarà a denominar-se Consell Educatiu de Cabrils. 

El punt vuitè aprova inicialment, per unanimitat, el projecte bàsic i executiu de reurbanitzció
i millora del drenatge de l’àmbit dels pisos del  Torrent Roig. L'alcaldessa explica que es
tracta d'una actuació per un valor de 800.000 € que es farà en 3 fases diferenciades: una



primera per redireccionar les aigües pluvials que ara cauen per les escales, una segona on
s'instal·laran col·lectors i una 3a on s'acondicionaran els patis interiors dels edificis.

El regidor no adscrit, Jose Alfredo Pérez Martín comenta que no entén perquè no es fa tota
l'obra de cop, que sempre s'estan fent pedaços.

Tant la portaveu del PSC, Anabel Sorroche Martí, com la de JxCC pregunten si la fase 2 està
contemplada als pressupostos de 2023. L'alcaldessa comenta que no, però que al març es
recupera romanent de tresoreria, que són diners amb els que si que es podria fer l'obra.

El següent punt, l'atorgament de les concessions sol·licitades sobre els drets funeraris de les
sepultures del Cementiri Municipal de Cabrils, s'aprova per unanimitat.

El punt desè tracta sobre l’aprovació inicial del el Pressupost General de la Corporació per
l’any  2023  i  Bases  d’Execució  del  mateix,  que  conté  el  propi  de  l’Ajuntament  i  el  de
l’Organisme Autònom Escola Bressol. La regidora d'Hisenda, Sílvia Vallbona Blanch, explica
com es  va  treballar  el  Pressupost,  sota  3  premisses  bàsiques:  l'augment dels  cost  dels
consums, la voluntat política de no pujar impostos i la voluntat política de mantenir tots els
serveis. L'import total del pressupost portat a aprovació és de 12.361.772,44 €. 

La portaveu del  PSC comenta que les inversions en edificis municipals  no queden
clares. Comenta també perquè la seu de l'ADF, que és mancomunada, ha d'estar a
Cabrils  i  que  es  fa  díficil  valorar  el  pressupost  de  l'escola  bressol  sense  saber  el
número d'alumnes. L'alcaldessa li  comenta que a dia d'avui són 94, però que això
canviarà al setembre, amb l'inici d'un nou curs.

La portaveu de JxCC, pregunta per l'augment de la partida d'impost de construccions,
el fet que en una època on tothom "s'ha d'apretar el cinturó" l'Ajuntament destini 2
milions  a  crèdits,  la  reducció  en el  capítol  1  en personal  i  via  pública  i  sobre les
inversions,  comenta  que  no  entén  que  havent-hi  un  recurs  judicial  contra  els
habitatges, la inversió no s'aturi. 

La regidora d'Hisenda li respon, respecte l'impost de construccions, que aquest 2022
ja hi hagut un augment de recaptació d'aquest impost i que per això s'augmenta el
2023. Respecte els crèdits i les inversions, comenta que cal aprofitar que la regla de
despesa està suspesa per l'Estat, sinó d'altra manera seria més díficil tirar endavant
les  inversions  previstes.  Sobre  el  tema  de  personal,  explica  que  no  hi  ha  hagut
disminució de número de persones, sinó durant el 2023 es produiran jubilacions de
persones que porten molts anys a l'administració que seran substituïdes per altres
que comporten un menor cost per a l'Ajuntament. El regidor d'Habitatge, Pere Cos
Carreras, comenta que l'inversió en habitatge de lloguer per a joves és una de les



propostes aprovades en el Pla d'Acció Municipal i que és voluntat de l'equip de govern
tirar-ho endavant.

S'aprova el Pressupost General de l'Ajuntament pel 2023 amb 8 vots a favor (ERC, UxC,
MUC), 4 en contra (JxCC, PSC) i 1 abstenció (regidor no adscrit).

El punt onzè, el dictamen d’aprovació inicial de l’expedient de modificació de pressupost
número 35 del Pressupost Municipal de 2022 per crèdit extraordinari i suplement de crèdit,
s'aprova amb 8 vots a favor (ERC, UxC, MUC) i 5 abstencions (JxCC, PSC, no adscrit).

El següent punt, el dictamen d’aprovació de l’expedient de reconeixement extrajudicial de
crèdits 2/202, s'aprova amb 8 vots a favor (ERC, UxC, MUC) i 5 abstencions (JxCC, PSC, no
adscrit).

En el  punt tretzè s'aprova per unanimitat la rectificació de l’error material detectat en el
primer  punt  de  l’acord  de  data  28  de  juliol  de  2022,  adoptat  pel  Ple  Municipal,  on  es
modifica la paraula "interurbana" per "urbana".

El punt catorzè, la moció dels grups municipal d’ERC, UxC, JxCC i MUC per la millora del
finançament de l’Administració Local, s'aprova amb 11 a favor (ERC, JxCC, UxC, MUC) i 2
abstencions (PSC i no adscrit).

El següent punt, la  moció dels grups municipal d’ERC, UxC i MUC, amb l'adhesió del PSC, de
commemoració any de l'any Nativitat Yarza Planas s'aprova per unanimitat. Tant el regidor
no adscrit com les portaveus dels PSC i JxCC demanen que no es canviï el nom a un carrer ja
existent pel perjudici que pot causar al veïnat.

Seguidament, es dona compte de l’informe de tresoreria, sobre el compliment de la Llei de
Morositat corresponent al 3r Trimestre de 2022, de l’acord adoptat per la Junta Local de
Seguretat d’aprovació del Pla Local de Seguretat de Cabrils 2022-2026, del Decret d’Alcaldia
801/2022 relatiu a la delegació de les funcions que corresponen a l’alcaldia a la primera
Tinent d’Alcalde, Sra. Sílvia Vallbona Blanch i de la delegació de les funcions d’alcaldia al
regidor,  Sr.  Pere  Cos  Carreras,  per  l’assistència  a  la  reunió  per  tal  de  continuar  les
operacions de delimitació dels municipis de Cabrils i Cabrera de Mar.

Part deliberant i de control de la sessió

Es dona compte de les resolucions dictades per l’alcaldia i dels acords adoptats per la Junta
de Govern Local des de la darrera sessió ordinària:

La portaveu del PSC  pregunta pel conveni amb la UNED. Se li explica que és un contracte
menor  fins  a  febrer.  Pregunta  també  per  la  previsió  d'instal·lació  de  les  plaques



fotovoltaiques al CEM. El regidor d'Equipaments i Gestió Energètica, Miguel Doñate Sastre li
comenta que el més aviat possible, esperant que sigui dins del primer trimestre de 2023.
Finalment demana accés a l'expedient de la Fundació Agrària.

En l'apartat de precs i preguntes, els membres de l'oposició fan els següents:

El regidor no adscrit pregunta com està el tema de la tanca de Can Bergay que ha de donar
accès al Parc Serralada. L'alcaldessa li contesta que els serveis tècnics segueixen estudiant
com fer-ho, ja que hi ha un dipòsit d'aigua enmig.

Pregunta  si  hi  ha  hagut  augment  de  robatoris  a  Cabrils,  perquè  té  aquesta  sensació.
L'alcaldessa li comenta que es desconeix el motiu però que els darrers s'han concentrat tots
a la mateixa zona del municipi, però que Mossos parla d'un descens de prop d'un 15%.
Explica que per part de la Policia Local es fan controls específics, i hi ha un augment de
patrulles en torn de nit, sobretot en cap de setmana.

La portaveu del PSC,  demana que s'il·lumini l'accés a Cabrils per la deixalleria, que és un
accés principal a Cabrils i  cada nit hi ha porcs senglars, amb el que es pot provocar un
accident.

Demana la participació de benestar social amb els joves de Cabrils2. L'alcaldessa explica
que s'ha reunit amb la junta de la comunitat i que no és un problema de benestar social,
sinó de convivència, civisme, educació i aprendre a conviure tots plegats.

Demanar  revisar  les  tanques  del  Parc  Anselm  Clavé,  que  n'hi  ha  alguna  trencada.

Pregunta per si el regidor Doñate cobra per fer de moderador a una xerrada la UNED. El
regidor contesta que òbviament, no.

La portaveu de JxCC  pregunta per una agressió que sembla que va haver-hi entre aquests
joves. L'Alcaldessa explica que no existeix denúncia ni a Policia Local ni a Mossos de cap
agressió. La portaveu prega que no es minimitzi el problema de seguretat amb els joves.

Demana que al Torrent Xaret es faci una reparació de ferm i es doni permís de tala d'un pi
en una finca particular. El regidor de medi ambient comenta que ja s'ha donat el permís per
talar-lo. 

Comenta que han rebut dirigir-se a la GAIP vàries vegades perquè han tingut problemes a
l'hora  de  rebre  documentació  per  poder  fiscalitzar  l'acció  de  govern.  Demana  poder
disposar de la informació quan toca.



El regidor de JxCC, Francesc Xavier Almirall Garcia comenta que en un ple de fa dos anys ja
va preguntar per l'edifici conegut com La Bodega, si hi havia alguna càrrega sobre l'immoble
i si  ja se sap quin ús se li  volia donar. L'alcaldessa li  contesta que desconeixen si hi ha
càrregues i, sobre l'ús de l'immoble s'està parlant amb l'equip tècnic perquè hi ha diferents
interpretacions sobre la possibilitat d'ús de la primera planta de l'edifici. L'ús puntual de la
planta baixa es pot fer, seguint les indicacions dels serveis tècnics municipals.

Pregunta  sobre  la  senyalització  instal·lada al  c/olimpíada  92  amb plaça  de  la  vela.
Comenta que es tracta d'un senyal que prohibeix l'entrada a la zona  de vianants,
sense sentit, ja que no permet així l'entrada als veïns per descarregar mercaderies del
vehicle, per exemple.  l''alcaldessa li explica que hi ha un informe policial que diu que
és el senyal correcte per aquesta ubicació.

Finalment,  celebra que finalment s'hagi  aprovat  el  Pla  Local  de Seguretat,  que ha
costat 3 anys, però comenta que falten per publicar les estadístiques de la Policia
Local, una part de les del 2021 i totes les dels anys 2019 i 2020. L'alcaldessa li comenta
que les demanarà a la Policia perquè estiguin penjades al web municipal.

Finalitza el Ple Ordinari a les 22:49, deixant 30 minuts per a les preguntes del públic assistent. 
Recordem que el desenvolupament del Ple i totes les intervencions dels regidors i regidores
assistents es poden veure al canal de Youtube de l’Ajuntament i al servei de vídeo-acta. 

https://actes.cabrils.cat/session/portadaPublica
https://www.youtube.com/user/CabrilsAj
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